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Protokół Nr IX/2011 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 16 czerwca 2011 r. 
 
 

 
  
Sesję rozpoczęto o godzinie 16.00, a zakończono o godzinie 23.00. Z ustawowego składu 
Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło udział 21 radnych  ( lista 
obecności stanowi załącznik nr 1) oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, 
Skarbnik, Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
 
 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu VIII sesji.  
4. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budŜetu 
gminy oraz absolutorium dla Wójta Gminy Czerwonak za 2010 rok: 

a)   przedstawienie sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 2010 rok, 
b)   przedstawienie sprawozdania finansowego za 2010 rok, 
c)   przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Czerwonak, 
d)   opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o  sprawozdaniu z wykonania   
      budŜetu Gminy Czerwonak za 2010 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, 
e)   stanowisko Komisji Rewizyjnej wyraŜone we wniosku w sprawie udzielenia absolutorium  
      Wójtowi Gminy Czerwonak za 2010 rok, 
f)   opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej w  
     sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budŜetu za 2010 rok, 
g)  dyskusja, 
h)  uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z   
     wykonania budŜetu gminy za 2010 rok, 
i)   uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budŜetu za  
     2010 rok. 
5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 362/LVII/2006 z dnia 22 czerwca 2006 r. w sprawie 
ustalenia cen i opłat za usługi przewozowe komunikacją gminną oraz określenia 
przepisów porządkowych w komunikacji gminnej, zmienionej uchwałą nr 395/LIX/2006 z 
dnia 19 października 2006 r. oraz uchwałą nr 78/XI/2007 z dnia 21 czerwca 2007. 

6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji projektu pt. „Indywidualizacja 
procesu nauczania w czerwonackich szkołach podstawowych”.  

7. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości połoŜonej w Bolechowie. 
8. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Potasze  
9. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 37/LI/2010 z dnia 15 kwietnia 2010 r. w sprawie 
wprowadzenia „Regulaminu korzystania z Gminnego Terenu Rekreacji i Wypoczynku w 
Owińskach”. 

10. Uchwała w sprawie regulaminu korzystania z kąpieliska „Akwen Tropicana” w Owińskach. 
11. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 14/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 grudnia 
2010 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2011 r.  

12. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 13/III 2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 
grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Czerwonak. 

13. Uchwała w sprawie podtrzymania stanowiska zawartego w uchwale nr 39/VI/2011 z dnia 
17 marca 2011 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 

14. Uchwała w sprawie nadania wyróŜnienia „ZasłuŜony dla Gminy Czerwonak”. 



15. Wybór przedstawiciela oraz zastępcy do zespołu kontrolnego ds. COŚ w Koziegłowach. 
16. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

17.  Wolne głosy i wnioski. 
18. Zamknięcie sesji 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak. Poinformował, Ŝe Gminny Klub Sportowy 
„Błękitni”  awansował do IV ligi. Przewodniczący Rady i Wójt złoŜyli gratulacje i wyrazy 
uznania, Wójt podkreślił, Ŝe awans jest okazją do promocji gminy. 
 Prezes klubu „Błekitni” Tomasz Pieńczak podziękował za gratulacje i przedstawił 
prezentacje multimedialną z działalności klubu. Prezentacja stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zaproponował wprowadzenie do porządku 
obrad w pkt 14 uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej w celu zmiany 
statutu i ordynacji wyborczej Osiedla Leśnego. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zaproponowaną zmianę do porządku 
obrad. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
wprowadzona do porządku obrad 18 głosami przy 1 wstrzymującym się i 1 przeciw.  
 
Porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu VIII sesji.  
4. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budŜetu 
gminy oraz absolutorium dla Wójta Gminy Czerwonak za 2010 rok: 

a)   przedstawienie sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 2010 rok, 
b)   przedstawienie sprawozdania finansowego za 2010 rok, 
c)   przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Czerwonak, 
d)   opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o  sprawozdaniu z wykonania   
      budŜetu Gminy Czerwonak za 2010 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, 
e)   stanowisko Komisji Rewizyjnej wyraŜone we wniosku w sprawie udzielenia absolutorium  
      Wójtowi Gminy Czerwonak za 2010 rok, 
f)   opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej w  
     sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budŜetu za 2010 rok, 
g)  dyskusja, 
h)  uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z   
     wykonania budŜetu gminy za 2010 rok, 
i)   uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budŜetu za  
     2010 rok. 
5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 362/LVII/2006 z dnia 22 czerwca 2006 r. w sprawie   
ustalenia cen i opłat za usługi przewozowe komunikacją gminną oraz określenia przepisów 
porządkowych w komunikacji gminnej, zmienionej uchwałą nr 395/LIX/2006 z dnia 19 
października 2006 r. oraz uchwałą nr 78/XI/2007 z dnia 21 czerwca 2007. 

6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji projektu pt. „Indywidualizacja 
procesu nauczania w czerwonackich szkołach podstawowych”.  

7. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości połoŜonej w Bolechowie. 
8. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Potasze  
9. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 37/LI/2010 z dnia 15 kwietnia 2010 r. w sprawie 
wprowadzenia „Regulaminu korzystania z Gminnego Terenu Rekreacji i Wypoczynku w 
Owińskach”. 

10.Uchwała w sprawie regulaminu korzystania z kąpieliska „Akwen Tropicana” w Owińskach. 
11.Uchwała zmieniająca uchwałę nr 14/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 grudnia 
2010 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2011 r.  



12.Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 13/III 2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 
grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czerwonak. 

13.Uchwała w sprawie podtrzymania stanowiska zawartego w uchwale nr 39/VI/2011 z dnia 
17 marca 2011 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 

14.Uchwała w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej. 
15.Uchwała w sprawie nadania wyróŜnienia „ZasłuŜony dla Gminy Czerwonak”. 
16.Wybór przedstawiciela oraz zastępcy do zespołu kontrolnego ds. COŚ w Koziegłowach. 
17.Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

18. Wolne głosy i wnioski. 
19. Zamknięcie sesji 
 
 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu VIII sesji.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zgłosił uwagę dotyczącą wypowiedzi Prezesa 
PW ”Transkom” na temat stacji paliw oraz poinformował, Ŝe ma jeszcze kilka innych uwag.  
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak powiedział, Ŝe naleŜy sprawdzić wypowiedź 
Prezesa, w związku z tym poprosił, aby wszystkie uwagi do protokołu przesłać do Biura Rady w 
celu sprawdzenia. Głosowanie nad przyjęciem protokołu przełoŜono na następną sesję. 
 
Ad.4. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budŜetu 
gminy oraz absolutorium dla Wójta Gminy Czerwonak za 2010 rok: 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poprosił o wypowiedzi tylko 
przewodniczących komisji ze względu na obszerny porządek obrad. Odbyły się wszystkie 
posiedzenia komisji, w związku z tym opinie powinny być wypracowane.  
 
a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 2010 rok 
  Skarbnik Radosława Wiśniewska poinformowała, Ŝe planowane dochody gminy 
zostały wykonane na poziomie 104,99% natomiast planowane wydatki na poziomie 91,21%. 
BudŜet został wykonany z nadwyŜką w kwocie 1 625 628,82 zł. Przychody budŜetu stanowiły 
89.56% natomiast rozchody 94,37%. Do budŜetu gmina pozyskała ponad 1mln 400 tys. zł 
środków zewnętrznych. Następnie Skarbnik przedstawiła prezentacje multimedialną z 
wykonania budŜetu gminy za 2010 r. Prezentacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 Wójt Mariusz Poznański zwrócił uwagę na wykres dotyczący dynamiki wykonania 
dochodów i wydatków w latach 2006-2010. W 2010 r. wykonanie dochodów było wyŜsze niŜ 
wydatków cel został osiągnięty poprzez cięcie wydatków bieŜących oraz poprzez 
zmniejszenie stopnia realizacji wydatków inwestycyjnych. Powiedział, Ŝe budŜetu gminy nie 
moŜna precyzyjnie zaplanować. Był to trudny budŜet pełny wyrzeczeń, została 
wprowadzona dyscyplina finansowa, osiągnięto cele strategiczne, zrealizowano 
zaplanowane inwestycje, a niezrealizowane przesunięto do realizacji w terminie późniejszym. 
 
b) przedstawienie sprawozdania finansowego za 2010 rok 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska poinformowała, Ŝe na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej 
zostało przedstawione sprawozdanie finansowe za 2010 r. Sprawozdaniem finansowym jest 
bilans z wykonania budŜetu, który został omówiony przez Skarbnika gminy. Sprawozdanie 
finansowe stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  Skarbnik wyjaśniła, co w budŜecie znajduje 
się po stronie aktywów, a co po stronie pasywów.   
 
c) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Czerwonak 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska poinformowała, Ŝe informacja o stanie mienia 
komunalnego została dołączona do sprawozdania z wykonania budŜetu, który otrzymali 
wszyscy radni. Wyjaśniła, Ŝe zgodnie z zaleceniem RIO została uzupełniona informacja 
dotycząca stanu mienia komunalnego za ostatni kwartał 2009 r. oraz za cały 2010 r. Skarbnik 
wyjaśniła czego dotyczą   zmiany zwiększające lub zmniejszające mienie w roku 2009 oraz w 
2010 r. Informacja o stanie mienia komunalnego wraz z informacją uzupełniającą stanowią 
załącznik nr 5 do protokołu.  



 
d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o  sprawozdaniu z wykonania budŜetu 
Gminy Czerwonak za 2010 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych odczytała uchwałę Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 20 kwietnia 2011 r. w 
sprawie wyraŜenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budŜetu Gminy Czerwonak za 2010 rok 
wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. Skład Orzekający RIO wyraził pozytywną 
opinię o przedłoŜonym przez Wójta Gminy Czerwonak sprawozdaniu z wykonania budŜetu z 
uwagą. Opinia RIO stanowi załącznik nr 6 do protokołu 
 
e) stanowisko Komisji Rewizyjnej wyraŜone we wniosku w sprawie udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy Czerwonak za 2010 rok 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski przedstawił opinię komisji, która  
po zapoznaniu się i rozpatrzeniu sprawozdań z: wykonania budŜetu gminy za 2010 r., 
rocznego sprawozdania finansowego, opinią RIO oraz informacją o stanie mienia 
komunalnego gminy pozytywnie zaopiniowała wykonanie budŜetu Gminy Czerwonak za 
2010 r. z zastrzeŜeniami i uwagami, które zostały zawarte w uzasadnieniu. Przewodniczący 
komisji omówił poszczególne uwagi. Następnie wystąpił do Rady Gminy o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy Czerwonak. Uchwała Komisji Rewizyjnej wraz z załącznikiem 
stanowi załącznik nr  7 do protokołu. 
 
f) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej w  sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budŜetu za 2010 rok 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk odczytał uchwałę Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 27 maja  2011 r. w sprawie wyraŜenia 
opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Czerwonak o udzielenie Wójtowi Gminy 
absolutorium z tytułu wykonania budŜetu za 2010 rok. Skład Orzekający RIO wyraził opinię, Ŝe 
wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium z tytułu wykonania budŜetu za 2010 rok 
został uzasadniony. Opinia RIO stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
g) dyskusja 
 Wiceprzewodnicząca Rady, przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki 
Społecznej i Zdrowia Renata Walerych poinformowała, Ŝe komisja przeanalizowała 
wykonanie budŜetu w zakresie działania komisji. ZauwaŜono wzrost wydatków w działach 
związanych z pomocą społeczną, co do wydatków na bezpieczeństwo komisja nie ma 
zastrzeŜeń. W związku z powyŜszym komisja przychyliła się do wniosku Komisji Rewizyjnej o 
udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium w zakresie kompetencji komisji. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, Ŝe 
komisja po przeanalizowaniu wykonania budŜetu pod kątem kompetencji komisji 
wnioskowała o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera poinformowała o 
pozytywnym zaopiniowaniu wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 
absolutorium. 
 Radny Marek Pietrzyński, członek Komisji Rewizyjnej zwrócił uwagę, Ŝe Komisja 
Rewizyjna pierwszy raz analizowała sprawozdanie finansowe. Poinformował, Ŝe dla gmin 
liczących poniŜej 150 tys. mieszkańców  ustawodawca nie przewidział konieczności 
powołania biegłego rewidenta. W związku z tym komisja ograniczyła się jedynie do 
zapoznania z danymi zawartymi w sprawozdaniu. Komisja nie dysponowała wiedzą 
merytoryczną w zakresie zagadnień zawartych w sprawozdaniu, nie miała moŜliwości 
skorzystania z doradztwa fachowego, dzięki któremu moŜna by rzetelnie i wnikliwe 
przeprowadzić analizę. W związku z powyŜszym radny zwrócił się z prośbą o rozwaŜenie 
moŜliwości skorzystania w przyszłym roku z wiedzy fachowców. Następnie radny przedstawił 
inną wizje budŜetu w formie prezentacji multimedialnej. Prezentacja stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu.  
 Do prezentacji radnego Marka Pietrzyńskiego odniosła się Skarbnik Radosława 
Wiśniewska oraz Wójt Mariusz Poznański, który nie zgodził się z radnym, Ŝe wszystkie środki z 



budŜetu powinny być wydatkowane do końca roku. Powiedział, Ŝe zadaniem na najbliŜsze 
lata jest likwidacja deficytu i zakończenie roku budŜetowego nadwyŜką. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych powiedziała, Ŝe radny przedstawił inne 
spojrzenie na przebieg wykonania budŜetu. Radna zapytała o uwagę RIO zawartą w pkt 6 
opinii dotyczącą przekroczeń (wydatki wykonane plus zobowiązania przekraczają 
planowane w budŜecie kwoty). 
 Skarbnik wyjaśniła, Ŝe przekroczenia dotyczą: „trzynastek” oraz umów, które 
przekraczają rok budŜetowy do realizacji zadań, a które zapewniają ciągłość działania 
jednostki oraz upowaŜnień, które rada udzieliła Wójtowi do kwoty 3 mln zł w ramach 
zobowiązań dotyczących danego roku budŜetowego.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk podziękował radnemu Markowi Pietrzyńskiemu 
za przedstawienie prezentacji. 
 
h) uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z   
     wykonania budŜetu gminy za 2010 rok 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak odczytał projekt w/w uchwały i poddał go 
pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała 
została przyjęta 19 głosami przy 1 wstrzymującym się i 1 przeciw. Uchwała stanowi załącznik 
nr 10 do protokołu.  
 
i) uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budŜetu za  
     2010 rok. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak odczytał projekt w/w uchwały i poddał go 
pod głosowanie. W głosowaniu jawnym  wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. 
Uchwała została przyjęta bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady Gminy  
19 głosami przy 2 wstrzymujących się. Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
 Przewodniczący Rady pogratulował Wójtowi i wręczył bukiet kwiatów. 
 Wójt Mariusz Poznański podziękował i powiedział, Ŝe jest to zasługa wszystkich 
pracowników urzędu.   
 
Ad.5. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 362/LVII/2006 z dnia 22 czerwca 2006 r. w 
sprawie   ustalenia cen i opłat za usługi przewozowe komunikacją gminną oraz określenia 
przepisów porządkowych w komunikacji gminnej, zmienionej uchwałą nr 395/LIX/2006 z dnia 
19 października 2006 r. oraz uchwałą nr 78/XI/2007 z dnia 21 czerwca 2007. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera powiedziała, Ŝe komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Poprosiła, aby na komisjach w lipcu i sierpniu 
radni zastanowili się jakie są oczekiwania wobec firmy „Transkom”. Komisja BudŜetu i 
Finansów wnioskuje o spotkanie na sesji w miesiącu wrześniu lub październiku z Prezesem PW 
„Transkom” , który przedstawi wizję dalszego rozwoju firmy.  
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń powiedział, Ŝe 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.    
 Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Polityki Społecznej i Zdrowia  poinformowała, 
Ŝe komisja juŜ na poprzednim posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały i teraz 
podtrzymuje swoje stanowisko.  
 Wiceprzewodniczący Rady, Przewodniczący Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej 
RP Piotr Picyk złoŜył wniosek klubu o pozostawienie cen biletów na niezmienionym poziomie 
natomiast pozytywnie zaopiniował projekt uchwały w zakresie kar. Klub proponuje 
wykreślenie z projektu uchwały pkt 2 i 3 w sprawie cen biletów. Wiceprzewodniczący 
podziękował Prezesowi PW „Transkom” za udzielone informacje. Zdaniem radnych klubu 
podwyŜka cen biletów moŜe przyczynić się do jeszcze większego spadku liczby pasaŜerów. 
 Radna Ewa Banaszak zapytała, czy stanowisko klubu nie będzie rzutowało na większą 
dotacje z budŜetu na dofinansowanie spółki.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk wyjaśnił, Ŝe na posiedzeniu Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Promocji i Usług po zapoznaniu się z wnioskiem Spółdzielni Socjalnej „Dąb” o 
umoŜliwienie zarządzanie parkingiem w Koziegłowach radni zwrócili uwagę na problem 
gospodarowania majątkiem gminnym równieŜ na zarządzanie parkingami. Komisja 
wnioskowała, aby zarządzaniem nieruchomościami gminnymi w tym parkingami zajęły się 



spółki gminne i one czerpały dochody z tego tytułu.  Zdaniem radnego bezrobotnych naleŜy 
zatrudnić do prac porządkowych, a nie zarządzania parkingami.  
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe zostanie ogłoszony przetarg na zarządzanie 
parkingiem w Koziegłowach. Odnosząc się do stanowiska Klubu Platformy Obywatelskiej RP 
powiedział, Ŝe naleŜy zastanowić się czy Gminę Czerwonak stać na to, aby pozostać przy 
obecnych cenach biletów. Nie wie czy spółka nie wystąpi o dodatkowe środki jeśli uchwała 
zostanie przegłosowana z uwzględnieniem zmiany zaproponowanej przez  klub PO. 
 Prezes PW „Transkom” Marian Szymański wyjaśnił, Ŝe przyjmując załoŜenie, Ŝe przy 
tańszych biletach ludzie będą częściej korzystać z naszej komunikacji jest błędnym 
twierdzeniem. Powiedział,  Ŝe projekt zakłada preferencje dla mieszkańców gminy, bilet za 
jazdę po terenie gminy został obniŜony z 2,80 zł do 2,50 zł. 
 Radny Robert Maciejewski zwrócił uwagę na kilka kwestii: nieprecyzyjny zapis w 
uzasadnieniu – W MPK Poznaniu opłata za jazdę bez biletu wynosi 200zł - jest to najwyŜsza 
kara w MPK. Zapytał Prezesa o pomysł na funkcjonowanie komunikacji po modernizacji linii 
kolejowej, o reklamę kredytu banku która jest umieszczona w autobusie - promocja skończyła 
się juŜ w październiku ub. roku. Zdaniem radnego naleŜy podnieść wysokość kar, aby część 
tej kwoty otrzymywał teŜ Transkom, nie tylko firma kontrolująca.      
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych zapytała, czy rozwaŜano moŜliwość 
pozostawienia cen na dotychczasowym poziomie przy duŜych podwyŜkach kar za 
nieposiadanie biletu. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak powiedział, Ŝe problemem jest nie wysokość 
kar, a ich egzekwowanie.    
 Prezes PW „Transkom” obiecał sprawdzić terminarz i opłaty za reklamy  w autobusach. 
Na sesji  w miesiącu październiku przedstawi wizję funkcjonowania komunikacji po 
modernizacji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak powiedział, Ŝe podwyŜka cen biletów nie 
powinna wpłynąć na spadek ilości pasaŜerów. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zwrócił uwagę, Ŝe procent zapełnienia w 
autobusach jest bardzo niski, tylko w godzinach szczytu jest 100 procentowe zapełnienie. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera powiedziała, Ŝe Klub PO 
wnioskując o pozostawienie cen biletów na niezmieniony poziomie nie wskazał środków 
finansowania.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk odpowiedział, Ŝe naleŜy przyjrzeć się 
funkcjonowaniu firmy „Transkom”, firma powinna bardziej dbać o swoje dochody i 
oszczędnie gospodarować swoim mieniem. 
 Wójt Mariusz Poznański poinformował, Ŝe NIK kontrolując spółki z udziałem gminy 
wskazała, Ŝe spółki te mogą wykonywać tylko te zadania, które są ustawowo przypisane do 
działalności gminy, a zarządzanie parkingami to nie jest działalność gminy. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie wniosek Klubu 
Radnych Platformy Obywatelskiej o wykreślenie z projektu uchwały z § 1 pkt  2 i 3. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Wniosek został odrzucony 13 
głosami przy 6 za i 2 wstrzymujących się.  
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 13 głosami przy 6 przeciw i 2 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr  12 do 
protokołu. 
 
Ad.6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji projektu pt. „Indywidualizacja 
procesu nauczania w czerwonackich szkołach podstawowych”.  
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe środki na realizację projektu będą w całości 
pokryte ze środków unijnych, prosił o podjęcie uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, Ŝe 
komisja analizowała projekt uchwały i zaopiniowała go pozytywnie.  
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak wyraził uznanie, Ŝe gmina występuje o 
środki unijne na realizację tzw. projektów miękkich. 



    Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 20 głosami przy 1  przeciw i stanowi załącznik nr  13 do protokołu. 
Ad.7. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości połoŜonej w 
Bolechowie. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, Ŝe projekt uchwały dotyczy zbycia 
nieruchomości, wchodzącej do gminnego zasobu nieruchomości o pow. 44797 m2, są to 
tereny przy obwodnicy w Bolechowie. Po omówieniu projektu uchwały poprosił o jej 
podjęcie. 
 Sołtys wsi Bolechowo Marek Smykowski powiedział, Ŝe sołectwu brakuje miejsca na 
spotkania, mieszkańcy korzystają z salki na probostwie, ale diecezja planuje jej zbycie, celem 
dokończenia budowy kościoła parafialnego. Problem dotyczy mieszkańców trzech wsi: 
Bolechowo, Trzaskowo i Szlachęcin zaproponował, aby przy zbywaniu majątku naleŜącego 
do gminy, który leŜy na terenie danego sołectwa rozwaŜyć moŜliwość, aby część uzyskanych 
przychodów przeznaczyć na inwestycje w danym sołectwie.  
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak powiedział, Ŝe jest to dobry pomysł i prosił o 
dyskusję z Wójtem na komisjach. 
 Radny Andrzej Moczulski przychylił się do pomysłu, ale zwrócił uwagę, Ŝe przy dyskusji 
o środkach od syndyka Pressty mówiono, Ŝe powinny zostać przeznaczone na potrzeby całej 
gminy nie danego sołectwa. 
 Radna Anna Kudzia w imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej  złoŜyła wniosek 
o zabezpieczenie w miejscowościach: Annowo, Bolechowo, Kicin, Mielno, Dębogóra 
terenów, które mogłyby słuŜyć w przyszłości uŜyteczności publicznej. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe nie moŜna zrealizować wniosku złoŜonego przez 
sołtysa wsi Bolechowo - jest coraz mniej gruntów przeznaczonych do sprzedaŜy.  Proponował 
proboszczowi podział gruntów w celu zakupu części na potrzeby sołectwa, ale kuria nie 
wyraziła zgody na podział, chce sprzedać całość. Działka w Kicinie nr 81/5 obręb Kicin, o 
którą zabiega sołtys wsi Kicin zostanie przeznaczona na potrzeby mieszkańców sołectwa, 
będzie własnością gminy, a nie sołectwa. Prosił, aby sołtysi rozmawiali z mieszkańcami i 
wydziałem merytorycznym urzędu na temat lokalizacji centrum spotkań z mieszkańcami. Wójt 
jest za inicjatywą społeczną, którą obiecał wspierać, natomiast jest przeciwny wydatkowania 
środków pozyskanych ze sprzedaŜy gruntów danego sołectwa na inwestycje tego sołectwa, 
gdyŜ będzie to krzywdzące dla miejscowości, w których gmina nie ma gruntów przykładem 
jest Dębogóra czy Kliny. 
    Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr  14 do protokołu. 
 
Ad.8. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Potasze 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa  Janusz Andrzejewski 
przedstawił pozytywne stanowisko komisji, ale komisja opracowała wniosek, aby przy 
konstruowaniu następnych tego typu uchwał definiować ulice jako nieruchomości czyli 
oznaczać je geodezyjnie. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 19 głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr  15 do protokołu. 
 
Ad.9. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 37/LI/2010 z dnia 15 kwietnia 2010 r. w sprawie 
wprowadzenia „Regulaminu korzystania z Gminnego Terenu Rekreacji i Wypoczynku w 
Owińskach”. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, Ŝe w 2010 r. rada uchwaliła regulamin 
dla całego terenu rekreacji. W związku z wyodrębnieniem treści Regulaminu kąpieliska 
„AKWEN TROPICANA” w oddzielnym akcie prawnym konieczne jest wyłączenie z treści 
przedmiotowej uchwały rozdziału II, § 2. Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk zgłosił 
autopoprawkę w  § 1, ustęp 5 pkt 8, który po autopoprawce brzmi: „Poruszania się po 
wszystkich zbiornikach wodnych w strefie B i C wszelkim sprzętem pływającym, zakaz nie 
dotyczy Policji i słuŜb ratowniczych” 



 Komisja Oświaty, Kultury i Sportu zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia Renata 
Walerych zgłosiła uwagę komisji, aby treść pkt 16 z projektu uchwały dotyczącego 
regulaminu korzystania z kąpieliska ,,Akwen Tropicana” w Owińskach umieścić teŜ w 
regulaminie korzystania z GTRiW co da cenne narzędzie do egzekwowania porządku przez 
StraŜ Gminną. 
 Ustalono, Ŝe punkt zostanie umieszczony w projekcie uchwały. 
 Przewodniczący Zarządu Osiedla Karolin, Prezes Stowarzyszenia Rozwoju Rekreacji i 
Ochrony Środowiska Piotr Szafrański zwrócił się z wnioskiem o zapisanie w uchwale moŜliwości 
poruszania się przez członków stowarzyszenia  łodziami po zbiorniku wodnym. 
 W związku z powyŜszym opracowano ostateczne brzmienie pkt 8  „Poruszania się po 
wszystkich zbiornikach wodnych w strefie B i C wszelkim sprzętem pływającym, zakaz nie 
dotyczy Policji i słuŜb ratowniczych oraz innych podmiotów uprawnionych przez Wójta Gminy 
Czerwonak.”    
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały wraz ze zgłoszonymi zmianami. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 
obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr  16 do 
protokołu. 
     
Ad.10.Uchwała w sprawie regulaminu korzystania z kąpieliska „Akwen Tropicana” w 
Owińskach. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe wprowadzenie regulaminu ma na 
celu ustalenie zasad właściwego korzystania z obiektu, a co za tym idzie, zapewnienia 
bezpieczeństwa jej uŜytkownikom 
 Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia Renata 
Walerych zgłosiła wniosek komisji, aby w projekcie zawrzeć zapis, Ŝe kaŜda osoba 
korzystająca z kąpieliska musi kupić bilet. W związku z tym zaproponowano nową treść pkt 2 
regulaminu: „KaŜda osoba korzystająca z kąpieliska obowiązana jest posiadać waŜny bilet 
wstępu, podporządkować się przepisom niniejszego regulaminu oraz poleceniom 
ratowników.” 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, Ŝe 
komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały, zwróciła uwagę, Ŝe regulamin powinien 
być zrozumiały dla wszystkich uŜytkowników jako przykład trudnych zapisów podała w ust. 14  
pkt 6 „Osobom znajdującym się na terenie kąpieliska nie wolno: przebywać w stanie 
intoksykacji”. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały wraz ze zmianą zgłoszoną przez Komisję Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i 
Zdrowia. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr  17 do protokołu. 
 
Ad.11. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 14/III/2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 grudnia 
2010 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2011 r. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła autopoprawkę, która dotyczyła wypłaty 
odsetek od odszkodowania za niedostarczenie lokalu socjalnego, zgodnie z wyrokiem Sądu 
Rejonowego jest obowiązek zapłaty. Następnie przedstawiła zmiany do budŜetu 
zaproponowane w projekcie uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu I Finansów Maria Libera przedstawiła pozytywną 
opinię w sprawie projektu uchwały poza pkt dotyczącym modernizacji, rozbudowy i 
doposaŜenia terenów sportu, rekreacji i wypoczynku w Owińskach, który nie uzyskał 
jednoznacznego stanowiska komisji. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe na odnowę wsi jedna miejscowość 
moŜe maksymalnie uzyskać 500 tys. zł zwrotu netto kosztów kwalifikowanych. W ubiegłym roku 
wydano kwotę 557 tys. 614 zł brutto czyli 457.084,25 zł netto od tej kwoty 75% kosztów 
kwalifikowanych to wartość dofinansowania, która stanowić będzie  342.813,00 zł. W tym 
projekcie Wójt zwraca się o środki w  wysokości 450 000 zł brutto z czego gmina moŜe jeszcze 
otrzymać około 160 tys. zł zwrotu. Wnioski podlegają ocenie Rady Projektowej i nie moŜna ich 
zmienić.     



 Radny Tadeusz Sikoń dodał, Ŝe członkowstwo w stowarzyszeniu Światowid gwarantuje 
kaŜdemu członkowi stowarzyszenia określoną wcześniej pulę pieniędzy do wykorzystania, a 
zatem ryzyko bezzwrotnego wydatkowania środków na realizację projektu jest minimalna. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zwrócił uwagę, Ŝe w ubiegłym miesiącu radni 
zostali wprowadzeni w błąd – w uzasadnieniu zmian budŜetowych oraz podczas sesji podana 
została informacja, Ŝe z kwoty wydatkowanej na projekt gmina ma szansę otrzymać 75% 
dofinansowania.  W rzeczywistości zwrot moŜe wynieść maksymalnie 160 tys. z planowanej do 
wydatkowania kwoty w wysokości 450 tys. zł.  
 Wójt przyznał, Ŝe na poprzedniej sesji radni nie otrzymali pełnej informacji na temat 
koncepcji zagospodarowania terenu i finansowania projektu.  
 Radny Marek Pietrzyński przeanalizował projekt inwestycyjny pn.: rozbudowa 
infrastruktury kąpieliska w Owińskach  i uwaŜa, Ŝe zadnia związane z rozbudową kąpieliska nie 
są czytelnie opisane, nie są zrozumiałe, brak jest chronologii. 
 Sekretarz Gminy Joanna Kowalczyk – Chudy wyjaśniła, Ŝe w ramach projektu, do 
którego odnosi się radny (realizację projektu zakończono w ubiegłym roku) wykonano trzy 
postępowania przetargowe – wykonanie przyłącza wodociągowego i oświetlenia, zakup wiat 
konsumpcyjnych i domków oraz zakup sprzętu turystycznego. Wszystkie trzy przetargi przeszły 
pomyślnie kontrole zewnętrzne, a zatem w/w zarzuty nie znajdują uzasadnienia.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zwrócił się o przekazanie oszczędności z 
realizacji projektu firmie PW Transkom na remont i budowę nowych wiat autobusowych. 
 Wójt wyjaśnił, Ŝe dofinansowanie spółki prawa handlowego, której  gmina przekazała 
aportem przystanki autobusowe jest niemoŜliwe. 
 Radny Wojciech Skrzekut odnosząc się do moŜliwości dofinansowania PW Transkom 
zaproponował zakup minibusów - będzie on korzystny dla budŜetu gminy, a niskie koszty 
eksploatacji pojazdów umoŜliwią renegocjacje wysokości wozokilometra. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera zwróciła uwagę, Ŝe pieniądze 
przeznaczone na realizację projektu są „znaczone” co oznacza, Ŝe mogą być wydatkowane 
jedynie na zadania związane z projektem. Zdaniem radnej naleŜy zrealizować wszystkie 
załoŜenia projektu. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych uwaŜa, Ŝe decyzje dotyczące 
zagospodarowania terenów poŜwirowych wraz z planem realizacji inwestycji powinny zapaść 
na bazie przedstawionej Radzie koncepcji ogólnej dla tego terenu. Zwróciła się z pytaniem 
czy istnieje koncepcja zagospodarowania terenów poŜwirowych, z którą radni mogliby się 
zapoznać. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe powstała koncepcja dla kąpieliska i 
centrum sportów zimowych, na dzień dzisiejszy nie ma innych planów.  
 Wójt dodał, Ŝe dla tego obszaru nie ma jeszcze miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego, co ogranicza moŜliwości realizacji inwestycji na tym 
terenie.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk odnosząc się do wypowiedzi przewodniczącej 
Komisji BudŜetu i Finansów wskazał, Ŝe naleŜy rozsądnie gospodarować środkami finansowymi, 
tym bardziej, Ŝe w najbliŜszym czasie czekają gminę wydatki związane z adaptacją budynku 
w Koziegłowach przy ul. Kwiatowej, dostosowaniem szkół do potrzeb dzieci 6-letnich, wskazał 
na wnioski mieszkańców, którzy nie posiadają  dostępu do wodociągu gminnego. Zdaniem 
radnego naleŜy zrealizować jedynie niezbędne inwestycje związane z projektem.  
 Radny Jacek Sommerfeld zwrócił się do Zastępcy Wójta Tomasza Stellmaszyka z 
pytaniem o powód lokalizacji wypoŜyczalni sprzętu sportowego przy wejściu na teren 
planowanego centrum. 
 Zastępca Wójta wyjaśnił, Ŝe wypoŜyczalnia została zlokalizowana przy parkingu by 
ułatwić dostęp zainteresowanym.   
 Po krótkiej przerwie na konsultację członków klubu radnych Platformy Obywatelskiej 
RP, o którą zwrócił się Wiceprzewodniczący Rady i szef klubu Piotr Picyk, radny powiedział, Ŝe 
klub przychyla się do podjęcia uchwały. Zwrócił się do Wójta z wnioskiem by wydatkować 
środki jedynie na elementy, które są niezbędne dla funkcjonowania centrum. 
  Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały z wniesioną autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych 



na sali. Uchwała została przyjęta 19 głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr  
18 do protokołu. 
 
Ad.12. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 13/III 2010 Rady Gminy Czerwonak z dnia 16 
grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czerwonak. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska wyjaśniła, Ŝe projekt w/w uchwały jest konsekwencją 
zmian w budŜecie wprowadzonych w poprzednim punkcie porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr  19 do protokołu. 
 
Ad.13. Uchwała w sprawie podtrzymania stanowiska zawartego w uchwale nr 39/VI/2011 z 
dnia 17 marca 2011 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
 Wójt wyjaśnił, Ŝe zgodnie z nowymi przepisami KPA wnioski, które nie wnoszą nic 
nowego do sprawy wcześniej rozstrzygniętej będą odkładanie w akta sprawy. Taki charakter 
ma wspomniane pismo.  
 Komisje stałe Rady Gminy zapoznały się z pismem, nie wniesiono na sesji Ŝadnych 
uwag. 
   Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr  20 do protokołu. 
 
Ad.14. Uchwała w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej. 
 Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe powołanie doraźnej Komisji Statutowej konieczne 
jest w celu dokonania zmian m.in.  w statucie os. Leśnego w Koziegłowach, gdzie z powodu 
braku quorum na zebraniach wyborczych nie została wyłoniona Rada Osiedla.  
 Radny Wojciech Skrzekut zgłosił kandydaturę radnej Marii Libery. Radna wyraziła 
zgodę na kandydowanie.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zaproponował kandydaturę Wiesławy Fedder. 
Radna wyraziła zgodę na kandydowanie.  
 Radna Tatiana Kędziora zgłosiła radnego Wojciecha Skrzekuta. Radny wyraził zgodę 
na kandydowanie.  
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych zgłosiła kandydaturę Jacka 
Sommerfelda. Radny wyraził zgodę na kandydowanie.   
 Przewodniczący Rady zaproponował radnego Marka Pietrzyńskiego. Radny wyraził 
zgodę na kandydowanie.  
 Przewodniczący Rady zaproponował radną Marię Liberę na przewodnicząca komisji, 
ze względu na ogromne doświadczenie i miejsce zamieszkania – Koziegłowy os. Leśne. Radna 
wyraziła zgodę. 
 Przewodniczący Rady odczytał projekt w/w uchwały i poddał go pod głosowanie. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 19 
głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  
 
Ad.15. Uchwała w sprawie nadania wyróŜnienia „ZasłuŜony dla Gminy Czerwonak”. 
 Przewodniczący Rady przedstawiając projekt uchwały powiedział, Ŝe w terminie do 30 
maja wpłynął jeden wniosek o wyróŜnienie organizacji Związek Harcerstwa Polskiego 
Chorągiew Wielkopolska Hufiec Czerwonak, z którym wystąpiło 8 radnych oraz 158 
mieszkańców.  Dodał, Ŝe jest to organizacja pręŜnie działająca na terenie gminy od lat, z 
tradycjami,  obejmująca swoja działalnością równieŜ miejscowości gmin ościennych. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak dodała, Ŝe ZHP 
Czerwonak organizuje wypoczynek letni dla największej ilości dzieci z terenu naszej gminy w 
bazach w Szklarskiej Porębie i Ostrowie. Podkreśliła, Ŝe na zlocie z okazji 100 - lecia ZHP 
Prezydent RP wyróŜnił ZHP Czerwonak dokonał wpisu w kronikę hufca. 
 Komendantka Hufca Tatiana Kędziora powiedziała, Ŝe jest to wyróŜnienie zwłaszcza 
dla tych wszystkich, którzy tworzyli historię ZHP Czerwonak, a których juŜ nie ma pośród nas.  



 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i 
stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  
 
Ad.16. Wybór przedstawiciela oraz zastępcy do zespołu kontrolnego ds. COŚ w 
Koziegłowach. 
 Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe zgodnie z zapisami projektu uchwały dokonać 
naleŜy wyboru członka zespołu kontrolnego ds., COŚ w Koziegłowach i jego zastępcy.   
 Radna Maria Libera w imieniu Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa zaproponowała 
kandydaturę Tadeusza Sikonia. Radny wyraził zgodę na kandydowanie. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zgłosił kandydaturę radnej Wiesławy Fedder. 
Radna wyraziła zgodę na kandydowanie na zastępcę przedstawiciela do zespołu 
kontrolnego. 
 Wiceprzewodnicząca Renata Walerych zgłosiła kandydaturę radnego Marka 
Pietrzyńskiego.  Radny wyraził zgodę na kandydowanie.  
 Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe radni głosować będą dwa razy nad trzema 
kandydaturami. Osoba, która otrzyma największą liczbę głosów zostanie przedstawicielem do 
zespołu kontrolnego, osoba z drugim co do ilości głosów wynikiem zostanie zastępcą 
przedstawiciela.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie kandydatury w kolejności zgłoszeń: 
-  radny Tadeusz Sikoń otrzymał 9 głosów; 
- radna Wiesława Fedder otrzymała 15 głosów; 
- radny Marek Pietrzyński otrzymał 15 głosów; 
 Radna Wiesława Fedder podtrzymała wcześniejszą deklarację i wyraziła zgodę na 
pełnienie funkcji zastępcy przedstawiciela.  
 Radny Marek Pietrzyński został wybrany na przedstawiciela do zespołu kontrolnego ds. 
COŚ w Koziegłowach. 
 
Ad.17. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 Radny Jacek Sommerfeld zwrócił się z pytaniem o miejsce jakie zajęła druŜyna 
ratownictwa ogólnego formacji Obrony Cywilnej  w zawodach o Puchar Starosty 
Poznańskiego. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak odpowiedział, Ŝe w ubiegłym roku druŜyna 
zajęła 11 miejsce, w tym roku 4.  
 
Ad.18. Wolne głosy i wnioski. 
 Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe zebrała się Kapituła i dokonała wyboru 
Animatora Kultury. Z trzech kandydatur  wyróŜniono dwie: Pani Olga Krause - Matelska 
zgłoszona przez Radę Sołecką wsi Bolechówko oraz zespół Retro Cafe zgłoszony przez Komisję 
Oświaty, Kultury i Sportu Rady Gminy Czerwonak.  
 Przypomniał, Ŝe 20 czerwca br. (poniedziałek) o godz. 18.00 odbędzie się spotkanie 
informacyjno – szkoleniowe (sala sesyjna) poświęcone procedurom związanym z 
przyłączaniem mieszkańców do sieci kanalizacyjnej.  
 Przekazał zaproszenie na koncert, który odbędzie się w Farze z okazji 55 rocznicy 
poznańskiego czerwca ’56 - 25 czerwca godz. 20.00. 
 Poinformował o orzeczeniu Naczelnego Sądu Administracyjnego w sprawie skargi 
Wiesława Olszewskiego na uchwałę Rady Gminy Czerwonak Nr 276/XXXIX/2009 z dnia 21 
maja 2009 r. w przedmiocie wyznaczenia chronionego krajobrazu, w myśl którego sąd 
postanowił uchylić zaskarŜony wyrok i odrzucić skargę.  
 Przewodniczący Rady przekazał informacje o nieprzyjemnej sytuacji jaka miała 
miejsce podczas meczu rozgrywanego przez druŜynę Orlików Klubu Błękitni na boisku Orlik, w 
trakcie którego odbywała się ceremonia pogrzebowa. Zwrócił się z apelem by poszukać 
rozwiązania sytuacji, które pozwoli skoordynować działalność obu obiektów. Sytuacja ta 
moŜe być powodem do dyskusji o celowości zlokalizowania w tej okolicy boiska 
pełnowymiarowego.  



 Radny Tadeusz Sikoń przypomniał pomysł, który pojawił się podczas otwarcia boiska – 
administrator cmentarza informuje administratora boiska o planowanej ceremonii 
pogrzebowej, a trener przerywa zajęcia na ok.15 min.  
 Wiceprzewodnicząca Renata Walerych zwracała się do dyrektora CRKF AKWEN o 
stworzenie pasa zieleni izolacyjnej przy boisku – bezskutecznie. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zgodził się z wypowiedzią Przewodniczącego 
Rady o celowości lokalizowania w tym rejonie bazy sportowej. Zdaniem radnego są to 
atrakcyjne tereny  i moŜe naleŜałoby je przeznaczyć na cele budowlane.  
 Radny Jacek Sommerfeld zwrócił się z pytaniem czy jest juŜ odpowiedź na wniosek 
młodzieŜy z Koziegłów o stworzenie ścieŜki rowerowej łączącej Koziegłowy z Poznaniem. 
 Wójt wyjaśnił, Ŝe wniosek rodzi zmiany w projekcie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Koziegłowy – Czerwonak i został skierowany do 
zaopiniowania do Komisji Urbanistyczno – Architektonicznej.  
 Radny Jacek Sommerfeld przedstawił negatywną opinię Klubu Radnych PiS w sprawie 
konkursu na Dyrektora CRKF Akwen w Czerwonaku. Radni uwaŜają, Ŝe zasiadanie w komisji 
konkursowej Zastępcy Wójta Tomasza Stellmaszyka w sytuacji gdy kandydatką na stanowisko 
dyrektora była osoba będąca w bliskiej zaŜyłości ze wspomnianym Wójtem jest niewłaściwe.  
 Radny dodał, Ŝe Komisja Rewizyjna zwróciła się o udostępnienie dokumentów 
wszystkich kandydatów zakwalifikowanych ze względu na spełnianie warunków 
preferencyjnych.  
 Radny Janusz Andrzejewski poinformował, Ŝe w związku z pismami mieszkańców wsi 
Dębogóra, Mielno i Kliny  Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa zorganizuje 
spotkanie dotyczące poruszanych kwestii oraz wystąpi o wykonanie niezaleŜnej ekspertyzy. 
Kwestia zapytania prawnego zostanie rozstrzygnięta podczas posiedzenia komisji.  
 Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, Ŝe naleŜy znaleźć sposób na rozwiązanie 
problemu i ochronę interesu gminy.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk uwaŜa, Ŝe konieczne jest spotkanie by zapoznać 
radnych z podjętymi działaniami, toczącymi się sprawami celem poznania całości sprawy.  
 Wójt podkreślił, Ŝe gmina podejmuje działania by pomóc mieszkańcom 
wspomnianych wsi w rozwiązaniu problemu braku wody. Wspomniał, Ŝe dziś mieszkańcy 
zwracają się o rozwiązanie problemu a kupując działki przyjęli zapewnienia podmiotów, które 
zapewniały dostęp do mediów. Podkreślił, Ŝe ma świadomość, iŜ gmina ma obowiązek 
doprowadzić wodę, jednak sprawa jest skomplikowana. W ubiegłym roku został 
zaplanowane środki na wykup dróg  na w/w terenach, jednak okazało się, Ŝe są obciąŜone 
zastawem bankowym. Został wykonany wodociąg w ul. Trakt  -  pierwszy krok do 
podłączenia osiedli. Wójt podał przykład podłączenia do sieci wodociągowej mieszkańców 
jednej ulicy, dokonanej przez Meliopoz,  gdzie okazało się, Ŝe jeden z właścicieli nie posiadał 
udziałów w drodze. Po wykonaniu przyłączy właściciel drogi zdemontował przyłącze 
pozostawiając właściciela nieruchomości bez wody. Firma Melipoz  zwróciła się do policji i 
prokuratury, pod nadzorem których dokonano ponownego podłączenia do sieci 
wodociągowej. W tej chwili trwają negocjacje dotyczące opłat za przesył między firmą 
Meliopoz a właścicielem drogi.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk odnosząc się do wypowiedzi radnego Jacka 
Sommerfelda zapytał czy Komisja Rewizyjna moŜe mieć dostęp do dokumentacji 
konkursowej nie prowadząc kontroli.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe w dokumentacji zawarte są dane osobowe, jednak dla dobra 
sprawy zdecydował się przestawić komisji przebieg procedury konkursowej. Podkreślił, Ŝe 
wyboru Dyrektora CRKF Akwen dokonał osobiście biorąc pod uwagę wyłącznie kwalifikacje 
zawodowe.  Dokonano równieŜ zmian organizacyjnych – CRKF Akwen podlega bezpośrednio 
Wójtowi, natomiast Zastępcy Wójta Tomaszowi Stellmaszykowi podlega GOPS.   
 Radny Jacek Sommerfeld dodał, Ŝe wniosek Komisji Rewizyjnej o umoŜliwienie 
zapoznania się z dokumentacją konkursową jest odpowiedzią na społeczne oczekiwania. 
Zdaniem radnego Zastępca Wójta powinien wycofać się z komisji konkursowej by zapobiec 
powstałej sytuacji. 
 Wójt wyjaśnił, Ŝe obecność Zastępcy Wójta Tomasza Stellmaszyka w komisji 
konkursowej była poŜądana – jest to pracownik urzędu najlepiej przygotowany merytorycznie 
do oceny kandydatów na stanowisko dyrektora CRKF Akwen.  



 Radny Jacek Sommerfeld wyjaśnił, Ŝe Pełnomocnik Biura Ochrony Danych i 
Teleinformatyki Aleksander Kononiuk odnosząc się do moŜliwości analizy dokumentacji 
konkursowej przez Komisję Rewizyjną nie wskazał Ŝadnych prawnych przeszkód.  
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił się z prośbą by w porządku obrad kolejnej sesji znalazł 
się punkt dotyczący tegorocznej rekrutacji w przedszkolach gminnych wraz z opinią prawną 
w tej sprawie. 
 Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe ze względu  konieczność rozpatrzenia skarg punkt 
taki znajdzie się w porządku obrad.  
 Radny Robert Maciejewski poinformował, Ŝe z okazji 5 - lecia Fun Clubu Lecha z 
Murowanej Gośliny rozegrano mecze, których zwycięzcą został Fun Club  z Owińsk. Dodał, Ŝe 
FC z Owińsk, który obchodzi swoje 5-lecie 22 listopada br., robi duŜo dla pozytywnego, 
kulturalnego wzorca kibicowania. 
 Radna Anna Kudzia poinformowała, Ŝe mieszkańcy Kicina skaŜą się na hałas 
wywołany przez  maszyny do sprzątania ulic, które pracują w nocy.  
 Radny Wojciech Skrzekut, na prośbę sołtysa Owińsk, przekazał informację o dzikim 
kąpielisku w Owińskach. 
 Radny zwrócił się do Wójta o rozwaŜenie moŜliwości sporządzenia przez gminę spisu 
wolnych pomieszczeń, równieŜ w zasobach prywatnych, które moŜna udostępniać 
inwestorom na potrzeby  takich sytuacji jak np.: likwidacja poczty. 
 Odnosząc się do powstałego parkingu w Koziegłowach radny przedstawił propozycje 
Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług dotyczącą moŜliwości wykupienia przez 
mieszkańców miejsc parkingowych na zasadzie abonamentu na określony czas.  
 Radny Wojciech Skrzekut odnosząc się do wniosku Klubu radnych Platformy 
Obywatelskiej RP dotyczącego wyznaczenia i zabezpieczenia  w kaŜdym sołectwie 
nieruchomości na cele publiczne wyjaśnił, Ŝe przedstawił ten pomysł na posiedzeniu Komisji 
Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa jako informację o pracy sołtysów i radnych. 
 Radnych zaprosił na akcje poboru krwi, która odbędzie się  25 czerwca na parkingu 
przy pływalni. 
 Radna Ewa Banaszak, w związku z przedłuŜającymi się sesjami Rady Gminy, poddała 
pod rozwagę pomysł zakupu kanapek z własnych środków w formie zbiórki pieniędzy. 
 Radna Maria Libera uznała kończenie posiedzeń Rady Gminy po godz. 23.00 za 
niepowaŜne i powiedziała, Ŝe jeśli taka sytuacja się powtórzy złoŜy wniosek o przywrócenie 
porannej godziny rozpoczęcia sesji.  
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk  pogratulował  wytrwałości sołtysowi wsi 
Bolechowo, który jako jedyny sołtys wytrwał do końca sesji. 
 
Ad.19. Zamknięcie sesji 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął IX sesję Rady Gminy Czerwonak. 
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